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    Бібліографічний опис 

 

Барикіна, В. С.  Телевізійний репортаж: добірка авторських матеріалів 

[Текст]: робота на здобуття кваліфікаційного ступеня бакалавр; спец.: 061 – 

журналістика / В. С. Барикіна; наук. керівник І. В. Сипченко. – Суми: СумДУ, 

2022. – 23 с. 

У роботі демонструється та описується інформаційний продукт 

вироблений на замовлення ТОВ ТРК «Відікон. 
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ПОЯСНЮВАЛЬНА ЗАПИСКА 

ВСТУП 

 

Телевізійне мовлення наразі одне з провідних каналів отримання 

інформації, яке виконує безліч функцій серед них: інформування, 

просвітництво, виховання, розважання, комунікація, пропаганда та інші. 

Суміш цих функцій можемо спостерігати у телевізійних новинах, 

першочергова мета яких – донесення повної, правдивої та оперативної 

інформації. 

У кваліфікаційній роботі «Телевізійний репортаж: добірка авторських 

матеріалів» представлені сім відео матеріалів. Ефект присутності, що 

притаманний жанру, є запорукою інтересу глядацької аудиторії. Тож можемо 

констатувати, що репортаж є одним з найпопулярніших видів інформаційних 

жанрів на телебаченні.  

Як відомо, особливістю жанру репортажу є відтворення подій, за якими 

особисто спостерігає журналіст та телеоператор. Переважно цей 

інформаційний жанр використовують аби підсилити ефект правдивості 

описуваної події. Як приклад ефективності жанру, вже класична 

радіопостанова «Війна світів» Герберта Веллса, яка прозвучала в ефірі 

станції CBS 30 жовтня 1938 року. Почувши її радіослухачі сприйняли її за 

реальний репортаж і повірили про напад прибульців та почали панікувати. 

Саме тому цей жанр вважається найбільш суб’єктивним, оскільки відображає 

події, апелюючи саме до відчуттів та емоцій людей. Загалом науковці 

виділяють кілька видів репортажу: новинні, тематичні та поставні. Наші 

інформаційні матеріали переважно належать до новинних та тематичних 

видів. Вони стислі та передають важливі факти реципієнту з дотриманням 

стандартів журналістики та повністю задовольняють його потребу в 

інформації. 

Мета кваліфікаційної роботи – створити добірку журналістських 

репортажів для трансляції в ефірі місцевого мовника. 

https://uk.wikipedia.org/w/index.php?title=CBS_Radio&action=edit&redlink=1
https://uk.wikipedia.org/wiki/30_%D0%B6%D0%BE%D0%B2%D1%82%D0%BD%D1%8F
https://uk.wikipedia.org/wiki/1938
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Робота складається із пояснювальної записки, опису інформаційного 

продукту, списку використаних джерел, інформаційного продукту та 

висновків. 

  



 

  6 

 

ОПИС ІНФОРМАЦІЙНОГО ПРОДУКТУ 

 

Всі представлені інформаційні продукти були відзняті, написані, 

змонтовані на території міста Суми протягом 2021-2022 років та випущені в 

ефірі обласного телеканалу «Відікон» у блоці «Новини». 

Три інформаційні матеріали, які показані у бакалаврській роботі 

«Телевізійний репортаж  добірка авторських матеріалів» можна об’єднати під 

егідою «репортаж з мітингів» – це «Ні – фіскалізації!», «Віддійте гроші 

людям!» та «Еліта-центр по-сумськи!».  

Інформаційний привід матеріалу «Ні фіскалізації» полягає у тому, що 

сумські підприємці виступають проти обов’язкового встановлення 

реєстраторів розрахункових операцій (РРО) та вимагають від Верховної Ради 

України прийняти низку законопроєктів аби полегшити життя малого бізнесу. 

У сюжеті свою думку виразили 4 підприємці та голова спілки підприємців в 

Сумській області. Наше редакційне завдання було висвітлити проблематику 

встановлення РРО у Сумах та дізнатися які проблеми з цим мають підприємці. 

Джерело фактів цього сюжету розповіді людей, текст законопроєкту, пости у 

соціальних мережах. Цільова аудиторія (ЦА) – мешканці Сумщини, зокрема, 

підприємці, які зацікавлені у цій інформації та будуть поширювати її у  мережі 

Інтернет. 

Інформаційний привід матеріалу «Віддійте гроші людям!» - є мирна 

хода колишніх працівників Сумського науково-виробничого об’єднання 

(СМНВО-Інжиніринг), яке заборгувало людям заробітну плату у великих 

розмірах. Люди протягом року намагалися звертати увагу місцевої влади до 

своєї проблеми. Своє ставлення до проблеми в сюжеті виразили 3 людини та 

1 посадова людина – Тарас Савченко – діючий заступник голови Сумської 

ОДА. Також в інформаційному продукті використано 4 лайви, які надають 

сюжету репортажності та оживляє матеріал. ЦА матеріалу «Віддійте гроші 

людям» - люди яким близька тематика заборгованості заробітної плати та 

будуть поширювати цей сюжет по мережі. 
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«Еліта-центр по-сумськи!» – чергова історія ошуканих людей, які 

вийшли на мітинг до Сумської обласної прокуратури аби вимагати від  

правоохоронців притягнути до відповідальності компанію-забудовника – 

«СУМЧАНИ СД». Тоді керівник підприємства Андрій Балацький обіцяв 

людям збудувати нове житло, в яке вони інфестували свої кошти. Однак, за 

два роки нічого не було зроблено. Джерелом фактів є рішення суду на якому 

людей офіційно визнали потерпілими, особисті історії, коментарі 

провоохоронців. У сюжеті свою думку висловили 4 людини та заступник 

начальника Головного управління Національної поліції в Сумській області. У 

матеріалі було використано також лайв, який демонструє емоціональність 

події. Цільова аудиторія – громадяни, які збираються купувати нерухомість та 

вже ошукані люди, які будуть поширювати цей сюжет у соціальних мережах 

та розповідати своїм близьким. 

Новинна інтеграція під назвою «Місцеві продукти до святкового столу!» 

створена напередодні свята Нового року. Елементом інформаційного приводу 

є систематичність події, яка описана в нашому сюжеті, та проведена у «новій 

карантинній реальності». Це не анонс події, а пост факту опублікований,  

матеріал. У сюжеті виступило 3 підприємця з різних міст Сумщини, а 

враженнями та очікуваннями поділилися 6 сум’ян. ЦА –  населення, яке 

цікавиться суспільно-політичним життям міста Суми. 

«Незламні та активні!» – інформаційний соціально значущий сюжет, 

який покликаний розвіяти міфи «про недієздатність» людей з інвалідністю та 

довести на практиці вислів «спорт для всі». Щорічно до Міжнародного дня 

людей з інвалідністю у Сумах проводиться низка активних та культурних 

заходів , цього разу був забіг. У сюжеті висвітлено думки сімох містян та 

голови відділення Національного Олімпійського комітету України в Сумській 

області Олени Петрової. Також у матеріалі дотримано гендерну рівність: 4 

чоловіки та 4 жінки. Інформаційний матеріал зі студією та закадровим голосом 

вийшов на чотири хвилини сорок секунд. 

«Профілактичний рейд» – тематичний репортаж, створений під час  
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патрулювання мобільної групи, яка перевіряє суб’єктів господарювання у 

Сумах на дотримання карантинних вимог. Тоді ми спостерігали як 

правоохоронці та представники держпродспоживслужби Сумщини 

перевіряють Зарічне споживче товариство «Ринок СКД». Сюжет наповнений 

лайвами та коментарями працівників ринку, підприємців та представника 

держпродспоживслужби. «Профілактичний рейд» мав на меті змусити 

суб’єктів господарювання дотримуватися законів і на дії показати як 

відбувається перевірка. Натомість пересічні громадяни – споживачі, мають 

знати, які санітарні умови повинні бути у магазині під час дії карантинних 

обмежень.  

«Битиця – мальовниче село на Сумщині…» – тематичний репортаж про 

наслідки російських бомбардувань. Минув місяць, як по центру села двічі 

вдарили ворожі снаряди. Наша знімальна група відправилася у відрядження 

аби зафільмувати унікальні кадри для майбутньої хроніки війни в Україні, 

зокрема, на Сумщині. Колишній сільський голова Іван Протас, показав та 

розповів нам про масштаби руйнувань. Вирви, глибиною по кілька метрів, 

понівечений пам’ятник загиблим під час Другої світової війни, зруйнований 

магазин та сільську раду прийшлося фільмувати з квадрокоптеру. 

Свідченнями воєнних злочинів в селі Битиця поділилися 8 місцевих 

мешканців. Ми мали дізнатися що пережили вони місяць тому, які масштаби 

руйнувань та як люди живуть там зараз. Репортаж сповнений історій людей, 

які пережили два авіа нальоти, пожежу та загибель близької людини. 14 

хвилинний сюжет, через свою протяжність та неоперативність не може 

відноситися до новинного репортажу. Утім, до тематичного або оглядового 

репортажу матеріал «Битиця – мальовниче село на Сумщині…» має пряме 

відношення. Цільова аудиторія – жителі області, які не можуть відвідати 

Битицю самостійно аби побачити масштаби руйнувань, самі мешканці села, 

які будуть поширювати матеріал у соціальних мережах « з перших уст». 

Можливо наші відео матеріали будуть доказом протиправної діяльності 

росіян, які влаштовують геноцид українців на території Сумщини. 



 

  9 

 

СПИСОК ВИКОРИСТАНИХ ДЖЕРЕЛ 
 

1. Вайшенберг Новинна журналістика / Вайшенберг 3. – К. : 

Академія української преси; Центр вільної преси, 2004. – 262 с. 

2. Ворошилов В. В. Журналистика. Базовый курс / В. В. Ворошилов. 

– СПб. : Издательство Михайлова В. А., 2006. – 704 с. 

3. Гаврилюк, І. Л. Образні мікросистеми в структурі репортажу 

[Текст] / І.Л. Гаврилюк // Вісник Сумського державного університету. Серія 

Філологія. – 2007. – № 2. – С. 20–24. 

4. Даниленко, В. Баланс позитивних і негативних новин на 

українських телеканалах // Образ. 2021. Вип. 3 (37). С. 38-44. DOI: 

https://doi.org/10.21272/Obraz.2021.3(37)-38-44 

5. Карпенко В. Журналістика: основи професіональної комунікації. – 

К. : Нора-Прінт, 2002. – 348 с. 

6. Копистянська Н. Жанр, жанрова система у просторі 

літературознавства: монографія / Нона Копистянська. – Л. : ПАІС, 2005. – 367 

с. 

7. Лазебник Ю. А. Проблеми літературної майстерності в 

журналістиці / Ю. А. Лазебник – К. : Держ. вид-во політ. л-ри УРСР, 1963. – 

266 с. 

8. Лазутіна Г. Основи творчої діяльності журналіста: підруч. / 

Г. Лазутіна. – М. : Аспект Прес, 2000. – 240 с. 

9. Лубкович І. М. Соціологія і журналістика: підруч. / І. М. Лубкович. 

– Львів: ПАІС, 2005. – 176 с. 

10. Михайлин І. Л. Основи журналістики : підручн. / І. Л. Михайлин. 

– 5-е вид., перероб. та доп. – К. : Центр учбової літератури, 2011. – 496 с. 

11. Михайлин І. Основи журналістики: підручник / І. Л. Михайлин. –

видання третє, доповнене і поліпшене. – К. : ЦУЛ, 2003. – 284 с. 



 

  10 

 

12. Потятиник Б. В. Медіа: ключі до розуміння/Борис Потятиник. – 

Львів: ПАІС, 2004. – 312 с. 

13. Теленовини: секрети журналістської майстерності. – Реферат книги 

І.Фенга «Теленовини, радіоновини», Сент–Пол, 1985. – Москва. – 

Інститут підвищення кваліфікації працівників телебачення і 

радіомовлення. 1997 [Електронний ресурс]. Режим доступу до ресурсу: 

http://elibrary.kubg.edu.ua/id/eprint/4057/1/O_Lisnevska_MTR_GI.pdf 

14. Чекмишев О. В. Основи професійної комунікації. Теорія та 

практика новинної журналістики / О. В. Чекмишев. – К. : ВПЦ «Київський 

університет», 2004. – 129 с. 

15. Чернікова О. Основи творчої діяльності журналіста: навч. посіб. / 

О. Чернікова. – М. : Гардаріки, 2005. – 287 с. 

16. Черняков Б. Поняття, об’єкт і предмет соціології [Електронний 

ресурс] / Б. Черняков. – К. – Режим доступу : 

http://journlib.univ.kiev.ua/index.php?act=article&article =1430 

 

  

http://elibrary.kubg.edu.ua/id/eprint/4057/1/O_Lisnevska_MTR_GI.pdf
http://journlib.univ.kiev.ua/index.php?act=article&article%20=1430


 

  11 

 

ІНФОРМАЦІЙНИЙ ПРОДУКТ 

 

Студія: Місцеві продукти до святкового столу!  24 грудня у Сумах відбувся 

традиційний передноворічний ярмарок агропромислових товарів області. 

Підприємці реалізували широкий спектр продукції за цінами виробника. Чим 

дивували та що купували сум’яни, дізнавалися наші кореспонденти.  

ЗК: Із восьмої години ранку на майдані Незалежності в Сумах розгорнули ятки 

із всіляким крамом. На прилавках під відкритим небом аграрні та промислові 

підприємства з різних куточків регіону пропонували широкий вибір продуктів 

харчування та сільськогосподарських товарів власного виробництва.    

241 СЕРГІЙ – ПІДПРИЄМЕЦЬ, М. СУМИ 

00:30-00:42 Торгуємо сиром собственного производства.. вся молочная 

продукция 

234 ВІКТОР – БДЖОЛЯР, М. ТРОСТЯНЕЦЬ 

00:04- 00:12 Медом торгую… цим і тогруємо 

00:23-00:30 Це з липка, це різнотрав’я це чиста акація 

300 ІГОР – ПІДПРИЄМЕЦЬ, М. РОМНИ 

00:04-00:18 Вкусні грушки, є разна.. погода трошки підводе 

ЗК: М'ясо, сало, духмяні приправи, домашній сир, вино, фрукти, овочі, 

сувеніри та багато іншої продукції на будь-який смак і гаманець можна було 

придбати в середмісті Сум. Ялинки та сосни розкупили першими.  

228 ВАЛЕНТИНА – СУМ'ЯНКА 

00:01-00:06 Прийшла позно и вот .. позно мы пришли 

282 СЕРГІЙ – СУМ’ЯНИН 

00:29-00:33 Ялинок мало привезли, я прийшов по ялинку, а їх уже немає 

230 НАДІЯ – СУМ'ЯНКА 

00:14-00:19 В цьому році могла купити  .. вибора не було, в соносному сосни 

246 ГАЛИНА – СУМ'ЯНКА 

00:03-00:12 Попробовала добрезний сир, закінчилися це ж так не можна 

282 ОЛЕКСАНДР – СУМ'ЯНИН 
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00:58-01:05 Теж хотів купити   глянути на них 

01:22-01:25 Сейчас пійду скоріш всього твердий сир і на мед гляну 

ЗК:  Містяни раді можливості скупитися до свят ще й зекономити сімейний 

бюджет.  

246 ГАЛИНА – СУМ'ЯНКА 

00:18-00:37 Груші добрі до речі продають там в машині я накупила вже ..на 

базарі дорожче набагато і сир тут дешевший і м’ясо усього можна накупити 

282 СЕРГІЙ – СУМ’ЯНИН 

00:01-00:15 Ковбаску купив.. і м'ясо все дуже смачне і ціни приязні 

00:18-00:28  Цьогорічна ярмарка дуже слабенька, дуже мало приїхало людей.. 

бачите людей мало приїхало 

268 МИКОЛА – СУМ’ЯНИН 

00:01- 00:06 Сальця купив, сиру купив ще ялинку куплю 

00:11-00:18 Ярмарка є ярмарка вона не часто буває, можна скупитися 

ЗК: ЯрмаркОве дійство викликало неабиякий ажіотаж. Сум’яни сподіваються, 

що такі заходи будуть проводитися якомога частіше, адже від них мають зиск 

як покупці, так і виробники.  

Посилання на сюжет. 

  

https://www.youtube.com/watch?v=fbzJFU8byAM&ab_channel=%D0%A2%D0%A0%D0%9A%D0%92%D0%86%D0%94%D0%86%D0%9A%D0%9E%D0%9D
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Студія: «Ні – фіскалізації!» Під таким гаслом у Сумах відбулася акція 

підприємців проти обов’язкового встановлення касових апаратів та за 

збереження спрощеної системи оподаткування і зниження тарифів на 

енергоносії для малого та мікро бізнесу. За подіями на центральній площі 

обласного центру слідкувала наша знімальна група.  

ЗК: В Україні з 1 січня 2022 року фізичних осіб-підприємців 2-4-ої груп не 

залежно від виду діяльності та рівня доходу зобов’язали користуватися 

касовими апаратами. Реєстратори розрахункових операцій необхідно 

зареєструвати. Нововведення викликало невдоволення у представників малого 

бізнесу. У понеділок, сьомого лютого, на майдані Незалежності в Сумах 

зібралося понад сто підприємців, які  вимагали прийняття Верховною Радою 6 

законопроєктів, що регулюють питання податків та встановлення касових 

апаратів для ФОПів.  

506 СВІТЛАНА ІЧЕНСЬКА – ГОЛОВА СПІЛКИ ПІДПРИЄМЦІВ, 

ОРЕНДАРІВ ТА ВЛАСНИКІВ У СУМСЬКІЙ ОБЛАСТІ 

00:17-01:03  Їх ніхто не хоче розглядати, приймати, особливо це стосується 

закону щодо РРО, там взагалі глуха справа і ніхто не хоче нічого 

притискувати……  В нашому місті надходження від малого бізнесу від 

єдиного податку від ЄДФО складають трете місце це за словами нашого 

міського голови 

ЗК: Сумські підприємці виступають проти обов’язкового встановлення 

реєстраторів розрахункових операцій, або касових апаратів, оскільки 

більшість  з них не розуміє як ними користуватися. 

521 ГАЛИНА –  ПІДПРИЄМИЦЯ 

00:04-00:18 Я пенсионерка, я вообще в єтом ничего не понимаю..мне нужно 

нанимать еще бухгалтера это тоже деньги 10-12 тысяч надо отдать, а где 

их взять нужно же наторговать 

ЗК: Валерій для участі в протестній акції прибув до Сум з Бурині. 

Підприємець переконаний, ухвалені закони слід відмінити.  Адже в його 

рідному місті від початку введення обов’язкових касових апаратів вже 
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припинили роботу 6 магазинів. 

530 ВАЛЕРІЙ  – ПІДПРИЄМЕЦЬ 

00:02-00:22 Ми против этих кассовых аппаратов, это буде ущемление  микро 

бизнеса. Представте, что до сотни тысяч гривен надо маленькому 

магазинчику выложить, что бы деражть эти кассовые апаратты ми против 

этого 

ЗК: Сумські підприємці також вимагали відставки Голови Комітету з питань 

фінансів, податкОвої та митної політики  Верховної Ради України Данила 

Гетьманцева. 

524 В’ЯЧЕСЛАВ – ПІДПРИЄМЕЦЬ 

00:03-00:11 Он вводит налоги непонятные, и начинает душить именно мелкий 

бизнес, для крупного наоборот поблажки  

ЗК: Прийшли під стіни обласної та міської влади і ті підприємці, які загалом 

не проти касових апаратів, утім, вважають, що запроваджувати наразі їх 

зарано. 

538 ВІКТОРІЯ – ПІДПРИЄМИЦЯ 

00:25-00:40 Я не против касовых апаратів але … а ми будемо втрачати 

ЗК: Подібні пікетування відбулися в 21 області України. Організатор акції –  

«Всеукраїнська коаліція об’єднаних підприємців» – підготувала резолюцію з 

вимОгами щодо внесення законодавчих змін стосовно РРО, яку 

мітингувальники спрямували керівникам місцевої та центральної влади.  

Посилання на сюжет. 

  

https://www.youtube.com/watch?v=eKx8bEIv4zE&ab_channel=%D0%A2%D0%A0%D0%9A%D0%92%D0%86%D0%94%D0%86%D0%9A%D0%9E%D0%9D
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Студія: Незламні та активні! Напередодні Міжнародного дня людей з 

інвалідністю в рамках IV спортивно-інтеграційних ігор у Сумах відбувся 

єднальний забіг навколо озера Чеха. Цьогоріч до учасників з обмеженими 

фізичними можливостями долучились професійні спортсмени, переможці 

світових та європейських першостей, учасники Олімпійських ігор. За стартами 

сильних духом слідкувала знімальна група телеканалу «Відікон». 

К.з.: Єднальний забіг навколо озера Чеха – це перший етап щорічних 

спортивно-інтеграційних ігор, які проводить клуб людей з інвалідністю 

«Фенікс». Попри прохолодну погоду, в рекреаційній зоні Сум зібралося 

чимало людей. 

063 ОЛЕКСАНДР ГРІНКА – КЕРІВНИК СПОРТИВНОГО КЛУБУ 

ЛЮДЕЙ З ІНВАЛІДНІСТЮ «ФЕНІКС», М. СУМИ 

00:38-00:51 Сьогодні ми вирішили, що треба виводити трошки людей на 

вулицю і активно проявляти себе в сфері спорту сьогодні десь збереться, я 

думаю, 60+  десь так 

01:12- 01:21 Це ще раз  підтверджує, що люди збираються сильні активні 

завзяті головний девіз «Не бійся жити ми далі продовжуємо втілювати  в 

життя» 

01:24-01:47  Мета завжди одна: продемонструвати суспільству… дивлячись 

на них 

К.з.: До єднального забігу долучилися всі охочі. Серед них – люди з 

інвалідністю та молодь, яка надихнулася спортивним духом поважних 

спринтерів. 

629 ТЕТЯНА ЧУЙКО – УЧАСНИЦЯ ЗАБІГУ 

00:30-00:45 Членів колективу Фенікс тут 17 осіб їхали ми з великим 

піднесеним настроєм і ми вже традиційно вже 4 рік поспіль беремо тут 

участь саме в таких заходах 

ОЛЬГА ПОЛИВОДА – УЧАСНИЦЯ ЗАБІГУ 

01:05-01:19 Сьогодні сказали по телебаченню, що буде штормове 

попередження і от ми теж ідемо на шторм сьогодні до цього дня і надіємося, 
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що переможець, кожен буде з нас 

01:30- 01:38 А наша команда Фенікс це велика наша команда, як у нас девіз- 

Жити ми не боїмося 

629 ВАЛЕНТИНА ШЕЛЕСТ – УЧАСНИЦЯ ЗАБІГУ 

02:27-02:42 Я всегда приймаю участь у ціх заходах мені дуже подобається я 

не сижу дома, хоть і інвалід першої групи мені дуже подобається 

629 ПАВЛО ЧУЙКО – УЧАСНИК ЗАБІГУ 

03:18-03:28 Ми приїхали сюди пробігтися розім’ятися… і щоб було здоров’я і 

все 

К.з.: Цього року вперше біг об’єднав людей з інвалідністю волонтерів та   

учасників і призерів Олімпійських Ігор різних років. 

630 ОЛЕНА ПЕТРОВА – ГОЛОВА ВІДДІЛЕННЯ НАЦІОНАЛЬНОГО 

ОЛІМПІЙСЬКОГО КОМІТЕТУ УКРАЇНИ В СУМСЬКІЙ ОБЛАСТІ 

00:30-01:11  Хочу сказать, что я очень рада, что знакома с этими людьми 

это действительно достойные.. они показывают пример для людей у 

которых уже нет сил и не готовы поддерживать зож.. и организуем 

совместно и пробежим 

654 ДМИТРО ПІВЕНЬ – УЧАСНИК ЗАБІГУ 

00:18-00:48 Бежим сегодня вместе с ребятами с ограниченными 

возможностями.. и показать, что молодежь тоже за спорт 

656 ЕМІЛЬ ДОНДОВ – УЧАСНИК ЗАБІГУ 

00:09-00:47 Я вот пришел чтобы поддержать этих людей, они крепки сильны 

духом, я бегаю на самом деле.. присоединяемся с Дмитрием к этой акции.. 

ожидания согрется в первую очередь и с людьми за кампанию пробежаться 

К.з.: Після легкого старту та успішного фінішу відбулося урочисте 

нагородження призерів та переможців Єднального забігу. Усі його учасники 

були відзначені грамотами та символічними подарунками від спонсорів. 

Подібні заходи допомагають соціалізації осіб з інвалідністю,  що стимулює 

розвиток безбар’єрного українського суспільства. 

Посилання на сюжет. 

https://www.youtube.com/watch?v=KsCEanFkbis&ab_channel=%D0%A2%D0%A0%D0%9A%D0%92%D0%86%D0%94%D0%86%D0%9A%D0%9E%D0%9D
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Студія: Еліта-центр по-сумськи! В обласному центрі ошукані інвЕстори 

мітингували під будівлями прокуратури та Національної поліції з вимогою 

притягнути до відповідальності компанію-забудовника – «СУМЧАНИ СД». 

Керівник підприємства Андрій Балацький обіцяв людям збудувати нове елітне 

житло, в яке вони вклали свої кошти. Однак, за два роки нічого зроблено не 

було. Про перспективи цієї заплутаної справи дізнавалися мої колеги.  

К.з.: 2019 року ТОВ «СУМЧАНИ СД» на чолі з директором підприємства 

Андрієм Балацьким оголосило про початок будівництва елітного житла. 

Комплекс «Панорама» об’єднував два об’єкти: по вулиці Косівщинській, 77 та 

Праці, 52. Проєкт передбачав надсучасні квартири бізнес-класу із скляними 

стінами, басейнами на даху, паркінгами та сонячними батареями. Та мрія 

перетворилася на мильну бульбашку.  

040 ЛЕОНІД – СУМ’ЯНИН 

01:02-01:27 Ми весною 2020го уже поняли, що це іде обман тому, що ніяких 

робіт не було виконано на етапі стройки.. і нам тільки обіцянки-цяцянки 

давали що все буде нормально ми начнем стоїти строїти і до цього часу 

нічого не збудовано  

К.з. Будівництво по вулиці Косівщинській так і не розпочалося. А ділянку по 

вул. Праці, де було закладено лише фундамент, невдовзі продали. Люди, які 

вклали в омріяні квадратні метри мільйони гривень, залишились ні з чим.  

038 ПОЛІНА – СУМ’ЯНКА  

00:07-00:36 Скільки ви вклали у житло- Для нас це дуже багато, так як це два 

роки нашого життя, яке ми провели не в Україні, а закордоном щоб заробити 

ці гроші і на свої 25, я хочу сказати що це моє здоров’я в першу вчергу яке мені 

ніхто не поверне так як і гроші. На даний момен ні поліція ні прокуратура ні 

Балацький нам нічого не обіцяють і повернути гроші вони так і не обіцяють 

К.з. Півтора року поневірянь інвЕсторів ТОВ «СумчаниСД» бажаних 

результатів не дали. Тож ошукані люди прийшли під стіни обласної поліції та 

прокуратури шукати правди. 

016 Лайв 
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00:20-00:30 Ми заробляли де наші гроші, де наші квартири де хотя би підозра 

шахраям  

033 МИКОЛА ШИМКО – СУМ’ЯНИН 

00:50- 01:16 Спочатку слідчі не вносили це не приймали наші заяви зовсім. 

Потім люди були змушені через суд вносили до ЄРДР , потім слідчі закривали 

ці справи бо вони не вбачали в цьому кримінального правопорушення .. потім 

максимально затягували, потім міняли слідчих і не проводили жодних 

розшукових дій 

ЮЛІЯ – СУМ’ЯНКА  

00:17-00:44 Ми осталися без грошей, без житла навіть немає ніякого 

розслідування. Ми вже півтора року б’ємося, але на цьому все, нам постійно 

дають відписки крім відписок ми нічого не маємо  

К.з.: Під час мирної акції зневірені громадяни вимагали від правоохоронних 

органів рішучих дій на захист потерпілих та затримання головного винуватця 

їх поневірянь. До мітингувальників вийшов представник поліції. 

051 ОЛЕКСАНДР РАДЧЕНКО – ЗАСТУПНИК НАЧАЛЬНИКА ГУ 

НАЦІОНАЛЬНОЇ ПОЛІЦІЇ В СУМСЬКІЙ ОБЛАСТІ 

00:42-00:45 Це розслідувало не ГУНП а територіальний підрозділ   

00:51-01:18 Після того, як я дізнався що є занепокоєні громадяни 5 осіб, які 

визнані потерпілими по провадженню вияснив, що це провадження перебуває 

на експертизі вже тривалий час у зв’язку з завантаженістю експертів ми 

його витребували і вивчили з процесуальним керівником слідчі вивчивши його 

побачили достатньо підстав для оголошення підозри і вчора одному 

громадянину, який являється забудовником оголошено про підозру  

К.з.: За інформацією правоохоронців, підозрюваному в організації афери 

обрано запобіжний захід у вигляді підписки про невиїзд.  У разі доведення 

звинувачення в шахрайстві за частиною четвертою ст 190 КК України йому 

загрожує позбавлення волі на строк від 7 до 12 років з конфіскацією майна. 

Посилання на сюжет. 

 

https://www.youtube.com/watch?v=YaY67NhYBFc&ab_channel=%D0%A2%D0%A0%D0%9A%D0%92%D0%86%D0%94%D0%86%D0%9A%D0%9E%D0%9D
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Студія: Профілактичний рейд! Аби убезпечити жителів обласного центру від 

розповсюдження коронавірусної інфекції, в умовах «червоної зони» 

епіднебезпеки посилено роботу мобільних груп. Зокрема, під час 

інспектування правоохоронцями та фахівцями держпродспоживслужби 

здійснюються перевірки дотримання карантинних обмежень та санітарних 

норм закладами торгівлі. У складі однієї з таких бригад за ходом перевірки 

стежила і наша знімальна група. 

 К.з.: У Сумах мобільні групи функціонують у щоденному режимі. Вони 

перевіряють дотримання протиепідемічних заходів та наявність «зелених» 

сертифікатів вакцинації у працівників суб’єктів господарювання. 

645 ОКСАНА МАРТИРОСЯН – ЗАСТУПНИЦЯ НАЧАЛЬНИКА 

ГОЛОВНОГО УПРАВЛІННЯ ДЕРЖПРОДСПОЖИВСЛУЖБИ В 

СУМСЬКІЙ ОБАЛСТІ 

00:35-01:03 Перевіряється підприємці і сам ринок на додержання 

дезинфікаційного режиму на наявність масок.. на наявність деззасобів.. 

проведення обробки приміщення ..і також температурний скринінг як вони 

проводять 

01:05-01:13 зараз в червоній зоні ще поліція перевіряє ковід сертифікат.. у 

підприємців промислової групи 

К.з: Кореспонденти телеканалу «Відікон» долучились до мобільної групи, яка 

інспектувала Зарічне споживче товариство «Ринок СКД» у Сумах. Під час 

рейду фахівці звертали увагу на наявність антисептиків, масок, одноразових 

рукавичок для відвідувачів, розмітки, графіку дезінфекції приміщень. 

ЛАЙВ 719 

00:03-36 Держпродспожив служба, поліція… згідно з сертифікатом якості 

00:40-01:19 Маємо, окремі ємності.. ми маємо масочки і маємо рукавички 

01:29-01:47  І сертифікат про вакцинацію.. паспорт 

К.з.: На зауваження представників мобільних груп працівники ринку реагують 

спокійно та обіцяють усунути дрібні недоліки. 

ЛАЙВ 694 
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01:01-01:18 У мене наколочено.. прибирання у вас не записано, дата 

приготування робочого розчину у вас не записана, сертифіката у вас немає .. 

приходьте в адміністрацію – хорошо 

К.з.: Помітивши інспекторів, дехто з підприємців вирішив залишити місце 

троргівлі. 

ЛАЙВ 710 

00:04-00:11 Тиша да?.. ну не судьба 

К.з.: Дотримання санітарних вимог контролює адміністрація ринку, 

допомагаючи підприємцям з дезінфікуючими засобами. 

720 ОЛЕКСАНДР САНДЕЦЬКИЙ – ПРЕДСТАВНИК АДМІНІСТРАЦІЇ  

ЗАРІЧНОГО СПОЖИВЧОГО ТОВАРИСТВА «РИНОК СКД» 

00:19-00:35  Ми заказуємо таблетки .. і хто потребує роздаєм.. кожного для.. 

хто користується для дезінфекції.. на кожному вході у анс висять 

антисептики, таблички що без масок вхід заборонено 

01:41-01:46 От людина стоїть на вході контролює, щоб покупці були в масках  

К.з.:За результатами позапланової перевірки Зарічного споживчого 

товариства «Ринок СКД»  на одного з підприємців Держпродспоживслужбою 

складено адміністративний протокол за порушення дезрежиму в умовах 

карантину. Інспектори  продовжують роз’яснення встановлених правил для 

бізнесу, аби суб’єкти господарювання в подальшому уникали штрафних 

санкцій. 

Посилання на сюжет. 

  

  

https://www.youtube.com/watch?v=-_fNPshsYQQ&t=4s&ab_channel=%D0%A2%D0%A0%D0%9A%D0%92%D0%86%D0%94%D0%86%D0%9A%D0%9E%D0%9D
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Студія: «Віддійте гроші людям!»  Під таким гаслом у Сумах відбулася мирна 

хода колишніх працівників СМНВО. Сумське науково-виробниче об’єднання 

залишається найбільшим боржником в Україні з виплати заробітної плати і 

забезпечення соціальних гарантій. Під час акції активісти ініціювали відео-

звернення до Президента України Володимира Зеленського для нагального 

вирішення питання. За перебігом акції стежили кореспонденти телеканалу 

«Відікон».  

ЛАЙВ 897 00:03-00:11 віддайте наші гроші 

К.з.: Близько 50 колишніх працівників машинобудівного підприємства 

зібралися на мирну ходу центральними вулицями Сум, аби вкотре привернути 

увагу влади до проблеми, яка не вирішується роками.  

ЛАЙВ 884 

00:01-00:31 Ми продовжуємо наші мітинги, відстоювати свої права по 

отриманні заборгованості, які завод Фрунзе..АТ СНВО.. але повертати їх не 

поспішає   

870 НАТАЛІЯ МАЗУНІНА – КОЛИШНЯ ПРАЦІВНИЦЯ АТ «СНВО» 

00:25-00:45 особисто в мене заборгованість 33 тис.. по виплаті цих коштів 

немає 

071 ОЛЕКСАНДР БРИЧЕНКО – КОЛИШНІЙ ПРАЦІВНИК АТ «СНВО» 

01:00-01:27 конкретно в мене 30 тис.. я 40 років пропрацював на 

підприємстві .. такого ніколи не було 

876 ГАННА МАНЬКО – КОЛИШНЯ ПРАЦІВНИЦЯ АТ «СНВО» 

00:35-00:51 заборгованість на даний момент в мене 21 тис… може одежину 

купить бо вона зносилася 

00:02-00:30 приходимо требувать свої нещасні гроші.. якісь ліки немає нічого 

цього 

К.з.: Роки поневірЯнь різними інстанціями довели людей до відчаю. Тож 

наразі колишні працівники найбільшого машинобудівного підприємства Сум 

вимушені звертатися до керівництва держави, аби відновити справедливість.  

ЛАЙВ 889 
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00:24- 00:39 Шановиний пане Призиденте…  нашого міста 

К.з.: Під час останньої протестної акції фрунзенців, яка відбулася 30 вересня, 

було досягнуто домовленості про тристоронню зустріч колишніх працівників 

підприємства, керівництва СМНВО-ІНЖИНІРИНГ та представників обласної 

влади, яку призначили на 7 жовтня. Утім, конструктивного діалогу не 

відбулося. 

932 ТАРАС САВЧЕНКО - ЗАСТУПНИК ГОЛОВИ СУМСЬКОЇ  ОДА 

03:26-03:45 Ця зустріч відбудеться 12 жовтня. Чому 12 тому, що…  всі 

хочуть до цієї зустрічі підготуватися нікому не потрібно загальні фрази…до 

цієї підготуватись 

К.з.: До участі в зустрічі, призначеній на 12 жовтня, влада пообіцяла долучити 

представників регіональних підрозділів Мінюсту, виконавчої служби та 

керівництво СМНВО-ІНЖИНІРИНГ. Як нагадування про свої поневіряння, 

фрунзенці передали очільнику області символічну оплакану хлібину. 

ЛАЙВ 937 

00:09-00:41 в цій хлібині…сльози..   передайте будь-ласка цей хліб 

живицькому, який я пекла особисто.. частинка кржної людини, хліб для 

українця.. я цими руками пекла 

К.з.: Кореспонденти телеканалу «Відікон» й надалі слідкуватимуть за 

перебігом подій щодо відновлення справедливості та повернення 

багатомільйонних боргів колишнім працівникам Сумського НВО. 

Посилання на сюжет. 

  

https://www.youtube.com/watch?v=6N5G6NuI3Ew&ab_channel=%D0%A2%D0%A0%D0%9A%D0%92%D0%86%D0%94%D0%86%D0%9A%D0%9E%D0%9D
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ЗК: Битиця – мальовниче село на Сумщині, яке вже з перших днів 

повномасштабного вторгнення росії на територію України потерпіло від орків. 

Серія авіаційних ударів, перший із яких відбувся в ніч на 8 березня, другий 

уже в ніч на 10-те, нанесли не тільки матеріальні збитки, а зруйнували людські 

долі. Колишній сільський голова Іван Протас, демонструючи вирви глибиною 

близько 6 та 2 метрів, що утворилися після ворожих авіа ударів, наголошує  - 

в селищі немає і не було жодних військових чи стратегічних об'єктів.  

220 ІВАН ПРОТАС – КОЛИШНІЙ СІЛЬСЬКИЙ ГОЛОВА С. БИТИЦІ 

0:05-1:47 проробив 25 років…ніякого 

ЗК: Місцеві мешканці ледь стримують сльози, згадуючи  що довелося 

пережити під час бомбардування й як ще й досі оговтуються та з острахом 

чекають ночі:  

277 ТЕТЯНА - МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

0:46-1:43 це було в ночь…спасібо живий 

258 ЛІДІЯ  -МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

00:05-01:50  

261 ОЛЬГА - МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

00:33-01:27 ну якось перший раз нічого… до сусідів+1:30-1:40 

266 НІНА – МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

01:09-02:27  Я сама вообще медік.. не спали  

299 ТЕТЯНА МИХАЙЛІВНА МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

0:04-0:19 до сих пор…некуда +0:26-0:45шо ближе…шо ж делать 

252 ЛАРИСА – МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

00:06-00:35+0:39-0:43+1:00-1:05  

281 КАТЕРИНА - МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

00:00-00:51 якраз тільки приїхала… Мене волною знесло а то труба загорілася 

газова…розвалило хати 

261 ОЛЬГА - МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

00:58-01:23 ну якось перший раз нічого… до сусідів 

287 ВАЛЕНТИНА - МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 
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00:35-01:26 Перший.. молимося за себе за внуків за солдатів 

ЗК: Завдячуючи нашим захисникам, Сумщина стала символом незламності та 

сміливості для всього світу. Тож із вірою в серці та надією на перемогу місцеві 

мешканці бажають кожному воїну повернутися додому живим і 

неушкодженим:  

266 НІНА – МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

0:04-1:03+2:38-2:48 

277 ТЕТЯНА ЛЕОНІДІВНА  

1:54-2:13 

282 КАТЕРИНА - МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

00:03-01:00  обнімаються 

287 ВАЛЕНТИНА - МЕШКАНКА С. БИТИЦЯ 

1:55-2:05 вернуться живим 

ЗК:  Попри війну, ворожі літаки та ракети в небі, на Сумщину, зокрема, й в 

Битицю прилетіли лелеки, що є символом життя. Ці птахи поселяються тільки 

там, де є добро, приносячи щастя й радість у кожний дім. Україна неодмінно 

розіб’є оскаженілих орків, які підуть у небуття на нашій землі. 

Будьмо сильні духом і єдині, докладаймо кожен на своєму місці  максимум 

зусиль заради спільної Перемоги. 

Посилання на сюжет. 

  

https://www.youtube.com/watch?v=fs_wWB04QuM&ab_channel=%D0%A2%D0%A0%D0%9A%D0%92%D0%86%D0%94%D0%86%D0%9A%D0%9E%D0%9D
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ВИСНОВКИ 

 

У результаті проведеної роботи нами створено сім інформаційних 

матеріалів у жанрі телевізійного репортажу. Серед них: «Ні – фіскалізації!», 

«Віддійте гроші людям!», «Еліта-центр по-сумськи!», «Місцеві продукти до 

святкового столу!», «Незламні та активні!», «Профілактичний рейд», «Битиця 

– мальовниче село на Сумщині…» 

Всі інформаційні продукти, які представлені в кваліфікаційній роботі 

«Телевізійний репортаж: добірка авторських матеріалів» були відзняті, 

написані, змонтовані на території міста Суми протягом 2021-2022 років та 

випущені в ефірі обласного телеканалу «Відікон» у блоці «Новини». 

Інформаційні сюжети також опубліковані на офіційному сайті ТРК «Відікон», 

на відеохостингу YouTube та у соціальній мережі Facebook. 

Наразі, в умовах воєнного стану в Україні, матеріал «Битиця – 

мальовниче село на Сумщині» не випускається у новинному блоці, а 

періодично транслюється протягом дня в ефірі телеканалу «Відікон». 


